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Vážení spoluobčané, 
     nové číslo obecního zpravodaje se k vám dostává 
netradičně brzy. Je to způsobeno velkou změnou, která se v naší obci už poměrně brzy 
chystá a dotkne se většiny obyvatel. Tou změnou je ukončení klasické pobočky České pošty, 
s.p., v budově obecního úřadu a přechod poštovních služeb do privátu. Od měsíce března 
převezme výkon poštovních služeb z pevné pobočky v rámci projektu Partner paní Romana 
Hamplová. Další informace se dočtete dále ve zpravodaji. Z pozice obce mohu uvést, že 
v předešlých několika letech jsme čelili i snahám o zánik pošty nebo velkému tlaku, aby 
provozování pošty převzala obec. Protože sama o sobě je to činnost ztrátová (potvrdili nám 
to především v sousední Borovnici, kde poštovní přepážku obec provozuje sama), nechtěli 
jsme se k ní zavázat. Něco jiného je to v privátním sektoru, kdy dojde vlastně k rozšíření 
služeb v rámci už existující provozovny.  
Na západ od našich hranic je takovéto provozování pošt v rámci tzv. franšízy běžnou 
záležitostí. Jak se to ujme v naší obci ukáže čas. Přál bych novým provozovatelům úspěch a 
hladké zvládnutí všech záludností, které s touto změnou vyvstanou. Nám všem pak to, aby 
pošta v obci nadále fungovala, vždyť její tradice je v Čisté už od roku 1909, resp. od roku 
1901, kdy tu byla zřízena poštovna. 
                                                 Váš starosta 



Co se dělo, co se děje 



Co se dělo, co se děje? 
 *Hned začátkem ledna byla na Ministerstvo pro místní rozvoj 
odeslána žádost o dotaci z Programu obnovy a rozvoje venkova. Obec 
usiluje o dotaci na obnovu vybavení dětských hřišť u školy a školky. 
Herní prvky, které zde byly dříve, musely být skoro všechny v minulosti 
odstraněny, protože neodpovídaly bezpečnostním normám. Pokud se 
podaří s žádostí o dotaci uspět, bude hřiště školky dovybaveno 
houpadlem, basketbalovým košem, sedátkem ve tvaru autíčka a 
kreslící tabulí. Více prvků se sem kvůli dopadovým plochám 
kolidujícím se stávajícím velkým pískovištěm bohužel nevejde. Hřiště 
na východní straně školy by se mělo dočkat houpačky "hnízdo", 
prolézačky, lanové dráhy a v horní partii by mělo být nové posezení u 
ohniště a altán pro venkovní výuku a akce venku. Celkové náklady na 
projekt jsou odhadovány na cca 480.000,- Kč a z nich by 70% měla 

pokrýt požadovaná dotace. Realizace je plánována na léto 2018. Hřiště pro 
školku bude sloužit pro předškolní děti, východní hřiště by pak mělo být 
přístupné i pro veřejnost. 
 *Jak již bylo zveřejněno v závěru loňského roku, uspěla obec s projektem 
na pořízení domácích kompostérů. Ty by měly být využívány především mimo 
hlavní kompostovací sezónu, kdy je bioodpad odvážen na komunitní 
kompostárnu. Projekt dotuje Liberecký kraj. Původně se počítalo s pořízením 30 
ks kompostérů. Díky slevě výrobce může být ale konečný počet vyšší. Obec 
proto touto cestou nabízí možnost zapůjčení domácího kompostéru ještě dalším 
domácnostem.  Kdo by tedy ještě měl zájem o zápůjčku 700 l kompostéru, je 
potřeba, aby se přihlásil v kanceláři obecního úřadu. Kompostéry budou k 
odběru v druhé polovině března. 
 *Ve spolupráci s dotační firmou Dotace snadno, s.r.o., podala obec žádost 
o dotaci dalšího odpadářského projektu, který opět cílí na likvidaci bioodpadu. 
Pokud bude projekt podpořen, pořídí obec v roce 2018 4 ks velkoobjemových 
kontejnerů na doplnění výbavy stávajícího svozového automobilu. Kontejnery 
budou určeny především k samostatnému sběru větví. Na zpracování dřevní 
hmoty je pak záměrem obce pořídit samostatný štěpkovač. Celkové náklady na 
projekt byly vyčísleny na pořízení majetku v ceně 711.843,- Kč. Žádaná finanční 
podpora by měla činit 605.066,- Kč, což je 85% nákladů. 
 *Začátek letošního roku je extrémně náročný a zároveň velmi bohatý na 
dotační příležitosti. Mimo shora popsaných projektů je zpracováván projekt na 
restaurování výklenkové kapličky v Markvaticích. Obec bude usilovat o 
příspěvek z Dotačního fondu Libereckého kraje v oblasti ochrany přírody a 
krajiny.          Velkou výzvou je zrestaurování sochy sv. Jana Nepomuckého ve 
střední části obce. Zde jsme se spojili s dotační kanceláří Anylopex plus s.r.o., 
s níž budeme podávat žádost o dotaci z Ministerstva zemědělství na drobné 
sakrální památky a zároveň sami budeme usilovat o snížení našeho podílu 
pomocí dotace z DF LK na restaurování státem evidovaných památek. Tento 
projekt je poměrně finančně obtížný – odhadované náklady jsou někde kolem 
půl milionu korun.         
 *Je ale třeba hledět i dopředu. Letos obec zřídí nové veřejné osvětlení nad 
bývalým pivovarem. Na tuto akci je zpracovávána žádost o podporu z Programu 
obnovy venkova Libereckého kraje. Jdeme na jistotu a chceme „pouze“ 30% 
příspěvek. Nemusí vždy pršet, i devadesátitisícové kapky jsou peníze……… 



Poděkování 

 Vážení  občané. 
 
Dne 20.1.2018 se v naší obci konal Dětský karneval, který již druhým rokem pořádá 
Divadelní spolek Floriánek. Jsem velice rád, že toho dne, se sešlo v naší sokolovně 
mnoho rodičů a dětí, kteří si tuto událost nenechali ujít. 
Ve 14:00 hodin král s královnou zahájili ples a hned poté nám taneční skupina dětí ze 
Studence předvedla jednu moc hezkou taneční sestavu. Pak už začala hrát hudba pana 
Červeného z Vrchlabí a děti se rozešly po pohádkových stanovištích, kde bojovaly  
z čerty, čarodějnicemi, Popelkou a nebo třeba z včelkou Májou a Vilíkem o pohádkové 
zlaťáky, za které si poté u krámečku čaroděje mohl každý koupit nějakou hračku, která 
jim  padla do oka. 
V závěru karnevalu  všichni  čekali nějakou výhru, kterou jim páni Pat a Mat vylosují. 
Děti si odnášely spoustu pěkných cen, dorty a šťastný úsměv na tváři. 
Tato akce se připravuje asi 2 měsíce, a proto jsme rádi, že karneval měl velkou účast a 
snad se i líbil. Když se někde po čase dozvíte, že tu byli i lidičky z Trutnova, máte z toho 
radost. 
Tímto bych chtěl poděkovat hlavně organizačnímu týmu a to…. MARTINĚ 
BJELKOVÉ, KAMILE STEHLÍKOVÉ, MARKÉTĚ VESELÉ, VĚRCE LEJDAROVÉ 
A VAŠKU MALINOVI. Za fotografie děkujeme  panu Milanovi a Standovi 
Klazarovým, dále Daně Kordové, Růžence Hekové, Karlu a Pavlíně Lejdarovým, 
Marušce Jiřičkové a Bertičce Noskové za  skvělou obsluhu.  
A v neposlední řadě děkuji všem účinkujícím, kterých bylo tolik, že je ani vyjmenovat 
nemohu. Velké díííky, kamarádi !  
Ale největší díky si samozřejmě  zaslouží naši sponzoři, bez kterých by karneval nemohl 
proběhnout. A věřte, že byli i tací sponzoři, které jsme ani nemuseli oslovovat. Všem 
moc děkujeme. 
Nemohu zapomenout na karnevalového krtka (paní Žákovou), který si během karnevalu 
„nasyslil“ obálky s tombolou a  rozdával je dětem za pěknou masku nebo za úsměv. Moc 
děkujeme. 
Co říci závěrem ? Tak snad zase za rok přátelé. ……   
      
     Divadelní spolek Florianek a Roman Cica  Hampl 

 

 

 

 

 

 

 



Co se bude dít 

 

 
 



Množí se dotazy na 
sběry v roce 2018. 
Aktuálně bylo firmou 
Marius Pedersen 
sděleno, že sběr 
nebezpečného odpadu 
bude v Čisté v sobotu 
21. dubna. POZOR 
budou vybírány pouze 
nebezpečné odpady 
v původních obalech 
s jasnou identifikací 
odpadu.  Na odpoledne 
pátku 20. dubna a 
dopoledne soboty 21. 
dubna tak obec 
připraví i ostatní jarní 
sběry. 

V tomto termínu by měla proběhnout i tradiční sbírka 
materiálu pro diakonii Broumov. 

 

  

Od ledna 2018 funguje v přízemí školy v nově zadaptovaných 
prostorách Dětská skupina. Jde o obdobu mateřské školky, 
kde je ale prostor i pro menší děti i pod dva roky věku. 
Kapacita zařízení je 15 dětí a v současné době je ještě několik 
posledních volných míst. Pokud byste věděli o někom, komu 
by tato služba mohla pomoci, lze se přijít podívat každý 
všední den od 8:00 do 15:00 hodin. Zařízení provozuje 
nezisková organizace EDDA, z.ú. Chrudim, která na zřízení i 
provoz čerpá dotace z Evropských fondů. 


